
Příloha B 

Rozhovor s asistentkou Ivou (Trutnov) 

1. Proč jste se rozhodla pro toto „povolání"? 

Sexuální asistence je v naší republice služba takřka nová, která je nyní zhruba 

jakoby batole, které se tu rozhlíží a učí se pomalinku vnímat potřeby osob 

s handicapem . Určitě to pro mne není hlavní povolání, spise vedlejší úvazek , kterým 

mohu pomáhat potřebným. Jelikož jsem masérka již více jak 10 let a nabízím masáže 

i tantrické , kde se pracuje se sexuální energií, tak to pro mne není moc odlišné od mé 

práce hlavní. Každá sexuální asistentka má své pracovní hranice a já nabízím hlavně 

doteky, relax a uvolnění. Nenabízím sex ani orální sex. 

2. Jaké bylo vaše předchozí povolání? 

Zodpovězeno v otázce jedna. Od 15 let pracuji ve službách a pro lidi. 

3. Je to váš „koníček" nebo hlavní příjem? 

Má práce je i mým koníčkem, jak práce s osobami s handicapem, tak i práce 

pro lidi bez handicapu. Má práce mne naplňuje a mohu pomáhat potřebným, kteří 

mají stržené sexuální potřeby. 

4. Pracujete na živnostenský list? 

Ano pracuji na živnostenský list. 

5. Vědí o této činnosti vaší známí, příbuzní? 

O mé práci ví jen několik známých, kamarádů, jinak rodina ví, že dělám 

masérku a ví, že dělám i tantru. 

6. Shledáváte rozdíl mezi sexuální asistencí a prostitucí? 

Určitě mezi těmito dvěma pojmy jsou rozdíly. Sexuální asistence je i 

edukativní činnost. Pomáháme lidem, kteří mají omezenou hybnost rukou , aby si 

pomohli ke svému uspokojení sexuálních potřeb s erotickými pomůckami. Dále , aby 

se seznámili se sexualitou a neměli zábrany s někým prožívat intimitu. Prostě otvíráme 

cestu k jejich rozvoji sexuality, aby co nejdříve mohli třebas najít svého životního 



partnera. Sexuální asistentce nejde o to, aby se klient vracel, nýbrž aby se brzy 

osamostatnil a našel si někoho, či byl schopný se uspokojovat sám. Někdy jsou 

případy , kdy bez naší či jiné pomoci druhé osoby klient není schopný ani onanovat. 

Lidé s handicapem měli problémy, aby si službu prostitutky objednali, protože byli 

často odmítání skrze svůj handicap nebo okradeni či zneužiti. 

7. Kolik klientů stihnete/máte za týden? 

Jelikož jsem jedna ze dvou asistentek, které nenabízejí sex a jsem v části 

republiky tak trošku zastrčená, tak mám třebas jen 1 klienta za dva měsíce. Jako 

masérka již pracuji pro lidi s handicapem hodně let, ne jen poslední dva roky co 

sexuální asistence existuje. Mám více jak 10 leté zkušenosti a praxi. 

8. Jaká služba je nejvíc požadovaná? 

Nejvíce doteky, relax, pomoc s masturbací, pomoc a seznámení s erotickými 

hračkami - pomůckami. 

9. Převažují klienti, kteří chtějí konzultaci nebo ti, kteří chtějí aktivní 

asistenci? 

Vzhledem k tomu, že je tato služba placená klientem ze svých zdrojů, zájem o 

asistenci by byl, přesto hodně klientů volá, bohužel nemají na tuto službu nebo jim 

jejich opatrovník peníze na tuto službu nevydá a také jsou případy kdy rodiče nepovolí 

svým dětem tuto službu, jelikož mají obavy , že by to jejich „ dítě" chtělo znova. 

Konzultaci dělám vždy když se domlouváme na sexuální asistenci, občas někdo 

zavolá, spíše si potřebuje popovídat s člověkem , který mu rozumí a chápe jeho 

potřeby, což jsme my SEXUÁLNÍ ASISTENTKY. 

10. Jaká je Vaše klientela (hendikep, věk, pohlaví)? 

Klientela je různorodá, většinou lidé okolo 40 roku a výše. Spíše lidé 

s tělesným postižením. Zatím jen muži volají. Pracuji i pro ženy - ty nevolají. 

11. Jak se na Vás klienti obracejí, jak Vás kontaktují? 



Klienti si mě najdou na internetu, mám své webové stránky či jim o mě někdo 

řekne nebo v ústavech jsou informováni o nás S A zaměstnanci - dochází stále k osvětě 

i skrze média. 

12. Pro Českou republiku vás je pět. Myslíte, že pokrýváte poptávku? 

Tato práce je co si budeme namlouvat ještě takové tabu a mnozí lidé j i 

nechápou, spíše v ní vidí prostituci. V první vlně školení bylo proškoleno asi 40 lidí, 

ale každý tuto práci v reálu dělat nechce, spíše jen sexuální asistent pasivní -

poradenství... Každý člověk se na to necítí, jelikož mám velké zkušenosti životní i 

pracovní nedělá mi tato práce nějaký vnitřní problém a vykonávám ji s radostí. Ano, 

víme o tom, že nepokrýváme poptávku ve všech krajích, pracuje na tom organizace 

FREA pod vedením paní Lucie ŠÍDOVÉ. Vše chce svůj čas, věřím, že další kola 

školení budou. My jsme byli proškoleni z dotací ŠVÝCARSKÉ UNIE. 

13. Obrací se na Vás klienti opakovaně? 

Ano, jsou klienti, kteří se na mne obracejí opakované, jelikož třebas mají 

ochrnuté ruce, žijí sami a nemohou dosáhnout ejakulace, jelikož jejich pohyby rukou 

neudělají třebas tu rychlost, kterou by potřebovali vyvinout k dosažení vyvrcholení. 

Samozřejmě, že jsou klienti, kteří když na tuto službu mají fin.prostředky a jsou 

spokojeni, tak si mě objednají opakovaně. 

14. Kde nejčastěji probíhá asistence? (u asistentky doma, u klienta doma, na 

neutrální půdě) 

Pro mne je nejlepší, když klient dorazí za mnou, do mého vytvořeného zázemí, 

kde to však nemám bezbariérové a tak ve většině případů jezdím za klienty k nim 

domů či do hotelu... 

15. Spolupracujete nějakým způsobem s ostatními asistentkami? Například 

za účelem zlepšit služby pro klienty? 

Každá asistentka si jede po své vlastní ose, přesto když je potřeba, tak si 

zavoláme či napíšeme a řekneme o problému klienta či klientovi zprostředkujeme 

kolegyni, která třebas za klientem dojede i daleko, já třebas jezdím do 100 km, jiné 

jedou i dál, pak však musí klient platit větší dopravné . 



16. Co Vás na této práci baví? 

Práce mne baví moc, naplňuje, mohu pomáhat druhým, předávat své 

zkušenosti ... Na konci sexuální asistence jsem nadšená, když vidím v očích klienta 

spokojenost a štěstí. 

Příloha C 

Rozhovor s asistentkou Dianou (Praha a okolí) 

1. Proč jste se rozhodla pro toto „povolání"? 

Dozvěděla jsem se o projektu R-R, o zavedení sexuální asistence v ČR. 

Myslím, že tento obor, je velmi prospěšný a umožňuje lidem s handicapem, 

prožívat svoji sexualitu. Proto jsem se rozhodla, se tímto směrem vydat. 

2. Jaké bylo vaše předchozí povolání? 

Nedá se říci předchozí, protože sexuální asistenci, vykonávám navíc, ke své 

původní práci. Osobní asistenci a pečovatelství. 

3. Je to váš „koníček" nebo hlavní příjem? 

Raději bych to formulovala, jako vedlejší příjem. Koníček to být nemůže, 

protože to není zdarma. Je to poslání a realizace smysluplné práce. Mým hlavním 

příjmem, je však stále osobní asistence a péče o klienta. 

4. Pracujete na živnostenský list? 

Ano, mám živnostenský list a odvádím sociální i zdravotní pojištění, daň z příjmu. 

5. V jakém oboru máte živnostenský list? 

Jsem masérka, to je má práce, tedy i živnostenský list 

6. Vědí o této činnosti vaší známí, příbuzní? 

Vědí, ale ne úplně všichni. 

7. Shledáváte rozdíl mezi sexuální asistencí a prostitucí? 

Ano, ten rozdíl tam je veliký. I z hlediska legislativy je na sexuální asistenci 

nahlíženo jinak. V praxi je také rozdíl. Asistence má edukativní složku, nejen sexuální. 



Cílem asistentky, je připravit klienta, pro jeho budoucí sexuální život s parterkou. 

Dodat mu sebevědomí. Finanční motiv není ten nejdůležitější. Cílem prostitutky, je 

především finanční odměna, připoutat si klienta k sobě a vytěžit z něj co nejvíce, nemá 

zájem, aby si našel plnohodnotný vztah k jiné ženě. 

8. Kolik klientů stihnete/máte za týden? 

Nedá se to paušalizovat, každý týden je jiný. Obecně ale nedělám více, než 

jednu asistenci za den. Takže pokud se ptáte kolik klientů „stihnu" tak maximálně 7, 

ale v reálu je to většinou 1 -2 asistence týdně. 

9. Jaká služba je nejvíc požadovaná? 

Sexuální asistence je komplexní služba, která rozvíjí klientův sexuální život. 

Tady právě narážíme na rozdíl, mezi asistencí a prostitucí. Důležitá je terapeutická a 

edukační složka asistence, rozvíjení sexuality a uvědomování si hranic a limitů, které 

handicap přináší. 

10. Převažují klienti, kteří chtějí konzultaci nebo ti, kteří chtějí aktivní asistenci? 

Aktivní asistence převažuje. 

11. Jaká je Vaše klientela? (hendikep, věk, pohlaví) 

Mojí klientelu převážně tvoří muži s fyzickým hendikepem, méně často 

s hendikepem mentálním. Také pracuji s fyzicky hendikepovaným párem. Nabízím 

služby i pro ženy, ale zatím se žádná žena neozvala. 

12. Jak se na Vás klienti obracejí, jak si Vás vyhledají? 

Mám webové stránky, prvotní kontakt je emailem. Někdy se na mne obracejí i 

pomáhající pracovníci, třeba i přes organizaci Freya, která pořádá pro pracovníky 

v sociálních službách akreditované kurzy o sexuální asistenci. 

13. Pro ČR vás je pět. Myslíte, že pokrýváte poptávku? 

Myslím, že pro heterosexuální muže ano. Pro ženy a homosexuální muže ne, 

protože všech pět asistentech, je ženského pohlaví. 



14. Obrací se na Vás klienti opakovaně? 

Ano, obrací. 

15. Kde nejčastěji probíhá asistence? (u asistentky doma, u klienta doma, na 

neutrální půdě) 

Já za klienty dojíždím do jejich domovů, či do zařízení. 

16. Spolupracujete nějakým způsobem s ostatními asistentkami? Například za 

účelem zlepšit služby pro klienty? 

Ano, spolupracujeme. V případě nežádoucí citové vazby, například, máme 

domluvu, že klienta přesměrujeme jiné asistentce. Případně pokud klient má přání, 

které je za hranicemi, může doporučit asistentku jinou. 

17. Co Vás na této práci baví? 

Nejvíce mne baví pozorovat, jak klientům asistence prospívá. Stávají se z nich 

sebevědomější muži, kteří naplnili chybějící část svého života. Zlepšuje se jim 

zdravotní a hlavně psychický stav. Ubývá agresivity, snižuje se potřeba tlumící 

medikace. Celkově se jim zvyšuje kvalita života. 


